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Az ülés helye, ideje: Budapest, Dózsa Gy. u. 86/b., Magyar Gyógyszerészi Kamara 
székháza. 
Jelenlévők: Tagozat részéről: prof. dr. Soós Gyöngyvér, prof. dr. Zelkó Romána, prof. dr. 
Botz Lajos; Tanács részéről: dr. Higyisán Ilona, dr. Szabó Csongor, dr. Cseh Ibolya, dr. 
Katonáné dr. Turai Erika, dr. Kis-Szölgyémi Mónika, Szabóné dr. Schirm Szilvia, dr. 
Trestyánszky Zoltán, prof. dr. Kerpel-Fronius Sándor, dr. Csonka Péter, Vassné dr. Csukonyi 
Katalin, dr. Szabó Mária, dr. Takács Gézáné. 
Kimentette magát: prof. dr. Gyires Klára, Kovácsné dr. Balogh Judit, dr. Egri Lászlóné, 
Hajagosné dr. Hümpfner Rózsa, dr. Horváth Beatrix. 
Meghívott vendégek közül jelen voltak: Pálffyné dr. Poór Rita (OGYÉI), dr. Sipos Mónika 
(ÁEEK), Pécsekné dr. Csapó Anna (EMMI), dr. Gál Andrea (EMMI), dr. Hankó Zoltán 
(MGYK), dr. Hankó Balázs (OGYTT). 
 
Ülés napirendje: 
1. Tájékoztatás a tagozat, tanács legutóbbi ülése óta végzett munkájáról, aktuális  információkról. 

Előterjesztő: dr. Higyisán Ilona - dr. Botz Lajos. 
2. Tájékoztató az országos gyógyszertender tapasztalatairól, várható további alakulásáról. Előadó 

felkérése folyamatban. 
3. Tájékoztató a „Citosztatikus  gyógyszerkészítéshez  alkalmazható és a zárt rendszerek bevezetése 

az onkológiai  betegellátásban” címmel összeállított KKGYTT szakmai anyagáról, továbblépési 
lehetőségek. Előterjesztő:  dr. Higyisán  Ilona. 

4. „Tételes  gyógyszerek kórházi gyógyszerészeti feladataival, helyzetével” foglalkozó munkacsoport 
beszámolója az elkészült kérdőíves felmérés alapján. Előadók: dr. Turai Erika - dr. Kis Szölgyémi 
Mónika. 

5. A kórházakban működő „Gyógyszerterápiás Bizottságok” működésére vonatkozó szempontrendszer 
alapelveire javaslat. Előterjesztő:  dr. Botz Lajos. 

6. Az MGYK „nézőpontjából” a három gyógyszerészeti szakmai tagozat és tanács elmúlt 4 évéről. 
Milyen változásokra lenne szükség (pl. ennek a struktúrának a „hatékonysága”)? Milyen szerepet 
töltenek be és még milyet kellene? Szükség van-e a kollégiumokra egyáltalán? Meghívott előadó:  dr. 
Hankó Zoltán MGYK elnök. 

7. A KKGY tagozat és tanács négy éves munkájának lényegi áttekintése, (ön)értékelése, a ciklus 
zárása (mi sikerült, mi nem, mire kell felhívni, ill. mit kell(ene) átadni a következő kórházi, klinikai 
kollégiumnak, amennyiben lesz a jövőben is). Előterjesztő: dr. Botz Lajos - dr. Trestyánszky Zoltán - 
dr. Higyisán Ilona. 

8. Egyebek. 
 
 Elöljáróban a Tagozat elnöke és Tanács tagjai megállapították az ülés 
határozatképességét. A tanácskozás megállapításai, döntései a napirendi pontok 
sorrendjében, azokhoz csatolt megállapításokkal: 
 
Napirend pont 1.:  
A Tagozat és Tanács elnökei a számos tárgyalandó napirend miatt kifejtették, hogy most 
nem vennék sorra az elmúlt időszakban végzett munkát, mivel erről folyamatosan és 
haladéktalanul minden tag tájékoztatást kapott, továbbá minden beérkező és elküldött anyag 
azonnal eljut/eljutott a tagokhoz is. Ennek köszönhetően – elvileg – minden tag „naprakész” 
a tagozat és tanács ügyeiről. A legutóbbi ülés óta eltelt időszakban három főgyógyszerészi 
pályázatot (Vác, Nyíregyháza (2) véleményezett a Tanács. 
 
Napirend pont 2.: 
Dr. Sipos Mónika részletes tájékoztatást adott az országos gyógyszertender eddigi 
tapasztalairól, összefoglalta, hogy 74 hatóanyagra van felhatalmazás, 11 eljárás még nem 



fejeződött be. 54 hatóanyagnál két tárgyalásos lebonyolítással végezték a tendereztetést, 
várhatóan 2015. július közepén értesítik ki az intézményeket a várhatóan 2015. augusztus 1-
én induló tenderekről. Egyes monopolhelyzetben lévő készítmények esetében egyedi 
importos termékkel tudtak versenyt generálni.  Intézményi kvótákat továbbra sem állapítottak 
meg, az eljárás tekintetében irányadó, hogy egy-egy felhasználható hatóanyag 70 %-a az 
országos gyógyszertender nyertes készítményekkel történjen. A kötszer- és fertőtlenítőszer 
tender kiírások is előkészítés alatt vannak. Ezeknél egyenlőre a termékek egységes 
azonosítása jelent gondot. Tagozat Elnöke ezzel kapcsolatban elmondta, hogy a kötszer 
tender esetében is az intézmények részére megküldött kérdőív szakmailag előkészítetlen 
volt, így a termékek összerendezése is érthetően nehézségekbe ütközik. Sajnálatos, hogy a 
gyógyszer-, kötszer- és fertőtlenítő tenderek előtt az intézményekkel a szakmai egyeztetések 
elmaradtak (pl.: könnyebben feldolgozható kérdőív szerkesztése). 
 
Napirend pont 3.: 
Dr. Higyisán Ilona ismertette a „Citosztatikus  gyógyszerkészítéshez  alkalmazható és a zárt 
rendszerek bevezetése az onkológiai  betegellátásban” című anyaghoz kapcsolódóan, az 
OGYÉI munkatársával egyeztetett. A közösen kialakított álláspontjuk, hogy módosítás(ok) a 
módszertani levélben megfelelő keretet biztosítana ennek a kérdésnek a rendezésére. Ezt 
egyeztette Pálffyné dr. Poór Rita Főosztályvezető Asszonnyal. A módszertani levél szakmai 
előkészítésére ad hoc munkacsoport létrehozását javasolták, melynek tagjai:  

1.) Kórházi területekről: dr. Higyisán Ilona, dr. Szabó Csongor, dr. Kis-Szölgyémi Mónika, 
dr. Csontos Diána, Szabóné dr. Schirm Szilvia. 

2.) OGYÉI Gyógyszerminőségi és Módszertani Főosztályokról: Pálffyné dr. Poór Rita, dr. 
Bozsik Erzsébet, Nagy Anita, Gyimóthyné dr. Ádám Éva, dr. Horváth Veronika, 
Csakurdáné dr. Hatmathy Zsuzsanna. 

Az egyeztetések előszőr írásban 2015. szeptember 15-ig, majd szóban a Zrínyi utcai 
épületben folytatódnak. A tervek szerint a módszertani levél végleges módosításai október 
végére készülnek el. 
 
Napirend pont 4.:  
„Tételes gyógyszerek kórházi gyógyszerészeti feladataival, helyzetével” foglalkozó munka-
csoport munkájáról dr. Kis-Szölgyémi Mónika ismertette az online kitöltött kérdőívek 
feldolgozásáról tapasztalatait. A jegyzőkönyv 1. sz. mellékletében található összegzése. 
 
Napirend pont 5.:  
Dr. Botz Lajos a kórházakban működő „Gyógyszerterápiás Bizottságok” működésére 
vonatkozó szempontrendszer alapelveinek tagozat, tanács által történő kialakítására tett 
javaslatot. A Gyógyszerterápiás Bizottságok működtetésének rendeleti kötelezettségét 
rögzítő hatályos rendelet (41/2007. (IX. 19.) EüM rendelet 35. § 1 - 3 bekezdés) a működés 
főbb szakmai területeit adja meg (pl. javaslatokat dolgoz ki a hatékony, biztonságos és 
gazdaságos gyógyszerterápiás elvek érvényesítésére, stb.). Ezen tevékenységi területek 
kissé bővebb, nemzetközi gyakorlat ismeretében is kialakított kifejtése segíthetné az 
egységesebb és színvonalasabb hazai kórházi gyakorlatot (pl. OGYÉI módszertani 
levélként). Figyelemmel arra, hogy a hazai kórházakban működő GYTB igen eltérő 
tartalommal és szakmai színvonalon dolgoznak, egy működésük egységesítését segítő 
ajánlás kidolgozása szakmai előrelépést segítő lehetne ezen a területen. Irányadó kiindulási 
anyagként szolgálhat erre az „ASHP Guidelines on the Pharmacy and Therapeutics 
Committee and the Formulary System” irányelv. Az ajánlás egy újabb OGYÉI-vel közös 
újabb módszertani levélben lehet összefoglalni. Dr. Pálffyné dr. Poór Rita vállalta, hogy az 
„ASHP” irányelv és a szakmai Tagozat és Tanács javaslata alapján a kérdést megvizsgálják 
és visszajeleznek ezzel kapcsolatban. 
 
Napirend pont 6.:  
Dr. Hankó Zoltán a Magyar Gyógyszerészi Kamara Elnöke összefoglalta, hogy álláspontja 
szerint hogyan látják a gyógyszerészi területen működő szakmai Tanács és Tagozat 
munkáját, illetve hogy milyen változásokra lenne szükség a jövőben ezen a területen. 



Elnök úr kiemelte, hogy számos olyan terület van és volt a múltban is, amelyekben 
véleményezést mindkét grémium ellátott. Elmondta, hogy a Kamara szakmai önkormányzati 
tevékenysége, már több szakmaiságot tartalmaz és nem csak érdekképviseleti munkát 
végez. Jogszabályokat véleményez és számos olyan feladatot is kap az egészségpolitikai 
vezetéstől, amely érinti az ipari, kórházi és közforgalmú gyógyszerészetet. Ezeket kellene a 
jövőben integrálni, és megkeresni azokat a pontokat, amelyek során a kollégiumok és a 
kamara véleményeit előzetesen egyeztetné. Maga részéről ebben látna lehetőségeket, és az 
együttműködés előnyöket vonhat maga után.  
 
Napirend pont 7.: 
Elkészült a Kórházi, Klinikai gyógyszerészeti Tagozat és Tanács négyéves ciklus alatt 
végzett munkájának összegzése (jegyzőkönyvek, fontosabb javaslatok, beadványok) egy 
CD formátumban, melynek egy példányát dr. Horváth-Hutás Tamás mb. országos 
Tisztifőgyógyszerész Úr részére postán eljuttattunk. Az ülésen a Tagozat és Tanács tagjai 
átvették és elektronikusan Balázsné Gál Andrea szakmai koordinátor (ÁEEK) részére 
megküldtük a ciklus zárásaként. Dr. Trestyánszky Zoltán, mint a Tanács korábbi elnöke, 
kiegészítésül összefoglalta a most záruló ciklus és a korábbi évek kollégiumi munkáját, 
kiemelve azokat a kérdéseket, amelyek a ciklusokon átívelőan visszatérő problémák, sajnos 
többnyire megoldatlanok (pl.: kórházba bevitt/behozatott gyógyszerek). 
 
Napirend pont 8.: 
- Prof. dr. Soós Gyöngyvér tájékoztatta a tagozat, tanács tagjait arról, hogy a KKGYTT 
beadvánnyal fordult dr. Páva Hanna Államtikárhelyettes Asszonyhoz 2015. április 19-én, 
kérve, hogy a 22/2012 (IX.14) EMMI rendelet 6 sz. melléklet  2. Infektológiai gyógyszerészet 
2.1. pont Képzés belépési feltétele: egészüljön ki a „Gyógyszerészi mikrobiológia 
szakvizsga”, ill. 7. Toxikológia 7.1 Képzés belépési feltétele: egészüljön ki a 
„Gyógyszerhatástan” előfeltétellel, amelyeket a 66/1999. EüM rendelet szerinti rendszerben 
szereztek meg. A tagozat és a tanács ülését követően, de még a jegyzőkönyv lezárása előtt, 
2015. június 23-án érkezett meg a 16/2010. (IV.15.) EüM rendelet, valamint az egészségügyi 
felsőfokú szakirányú szakképesítés megszerzéséről szóló 22/2012. (IX. 14.) EMMI rendelet 
módosításáról szóló előterjesztés, amely alapján az  "R.2. 1. melléklet 5. Szakgyógyszerész 
ráépített szakképesítések című táblázat B oszlop 7. sorában a „Kórházi-klinikai 
gyógyszerészet” szövegrész helyébe a „Kórházi-klinikai gyógyszerészet, Farmakológia, 
farmakoterápia, Nem klinikai és klinikai gyógyszerkutatás, farmakológia 
(Gyógyszerhatástan)” szöveg lép. 
- A tagozat elnöke végezetül megkérte a tagokat, hogy néhány mondatban mindenki adjon 
egy rövid értékelést a ciklus alatt végzett munkáról, a tagozati, tanácsi struktúráról, ill. 
arról, hogy milyen javaslatokat tenne a következő ciklus tagozata és/vagy tanácsa részére. A 
javaslatokat a csatoltan megküldött, mindössze néhány kérdést tartalmazó „kérdőív” alapján 
kérjük megtenni és visszaküldeni, legkésőbb augusztus 15-ig (2. sz. mellékletként 
csatolva, kitölthető docx formátumban). A beérkezett és névvel vállalt egyéni javaslatokat 
összegezzük, minden tag részére kiküldjük, továbbá az ülés jegyzőkönyvének mellékletét 
fogja képezni. 
- A tagozat és a tanács ülését követően, de még a jegyzőkönyv lezárása előtt, 2015. június 
19-én érkezett meg Balog Zoltán miniszter Úr június 17-én kelt levele, melyben arról 
tájékoztatta a tagokat, hogy a megbízatásukat az új személyi összetételű szakmai 
kollégium felállásáig meghosszabította. 
 
Pécs-Budapest, 2015. július 8. 

           
          Prof. Dr. Botz Lajos       Dr. Higyisán Ilona   
     ESZK KKGY Tagozat Elnöke   ESZK KKGY Tanács Elnöke 
 
 
Mellékletek! 


